

## السيرة الذاتية والعلمية

- ١. الاسم الرباعي واللقب: مها محمد صالح محمد كاظم الأنصاري.
  - ٢. مكان وتاريخ الولادة: بغداد ١٩٧٥/٣/17 .
    - ٣. اللقب العلمي: أستاذ ٤ / ٩ / ٢٠١٣ .
    - ٤. الشهادة: دكتوراه ١٤ / ١ / ٢٠٠٤ .
  - الاختصاص العام: التربية البدنية وعلوم الرياضة.
  - آ. الاختصاص الدقيق: علم البايوميكانيك كرة يد .
- عنوان أطروحة الدكتوراه: تأثير حركات مشابهة لصلاة المسلمين ومقارنتها بمنهج
  معتمد في إعادة تأهيل المصابات بداء المفاصل الرثوي.
- ٨. عنوان رسالة الماجستير: تحليل حركات صلاة المسلمين وعلاقتها بسلامة ومرونة بعض مفصل جسم الإنسان.
- ٩. المواقع الإدارية والعلمية التي شغلتها: معاون العميد للشؤون العلمية سابقا.
  ورئيس قسم التربية الرياضية حالياً.
  - ١٠. عدد كتب الشكر العربية والمحلية: ٧٠ كتاب شكر محلى.
- 11. أبرز المشاركات العربية والمحلية: عضو في المنتخب الوطني للنساء بكرة اليد وكذلك منتخب الجامعات العراقية بنفس اللعبة.
- 11. أبرز البحوث المنشورة أو المنجزة: تأثير برنامج مقترح باستخدام بعض المتغيرات البايوميكانيكية في حركات صلاة المسلمين لإعادة تأهيل المصابين بانسداد شرايين القلب التاجية.

## **Curriculum Vitae**

- 1. Full Name: Maha M. Saleh M. Kadhaim.
- 2. Date and Place of Birth: 17 March 1975 Baghdad Iraq.
- 3. Scientific Title: Assistant Professor.. Y · ۱٣ / ٩ / ٤
- **4.** Certificate : ( Ph.D ) .. Υ • ٤ / ١ / ١٤
- General Specialty: Physical Education.
- 6. Concentration: Bio mechanic and Physical fitness.
- 7. The Title of ( Ph . D ) thesis: The effectiveness of similar movements of Muslims ' Prayer and comparing them with a dependant program in-preparing the afflicted females with Rheumatoid arthritis .
- **8.** The Title of (M.Sc) thesis: Analyzing of the movements of the Muslims praying and their relationship with flexibility and safety of human body joints.
- **9.** Scientific and Management Positions: Assistant of dean for scientific affairs, Head of sport Education department.
- **10.**Number of Thanks and approbation:  $\vee$  Thanks.
- 11. Arabic and national Sport Participation:
  - a. Member of the National Team of the handball for Women and member the Universities handball for Women .
- 12. The import research: The AFFECT of A SUGGISTED PROGRAM OF USHNG SOME OF THE BIOMECHANIC CHANGING IN THE MOVEMENTS OF The MUSLIMS PRAYERS ON THE REHABILITATHON OF THE HEART SICKNESS WHO ARE INJURED BY THE IMPATENCY OF THE ARTERY OF THE HEART.

